
 
 

 

Høringssvar 
 Sundhedsaftalen 2015- 2018. 

 

Holstebro Ældreråd har d. 2. oktober 2014 drøftet Sundhedsaftalen og afgiver 

hermed følgende høringssvar: 

 

”Rådet har med stor interesse læst de sundhedspolitiske visioner, værdier og 

mål og er helt enig heri. Ingen kan i virkeligheden være uenig i sådanne høje 

mål, men Rådet tillader sig dog en vis skepsis med hensyn til, om de flotte 

mål kan føres ud i livet. Det minder lidt om barnet, der ved juletid anvender 

fætter BR´s katalog som ønskeseddel og flot forsyner hver eneste side med 

en afkrydsning. De voksne ved dog godt, hvordan virkeligheden er. 

 

Rådet savner i selve Sundhedsaftalerne en tydelig prioritering, idet det er 

vores opfattelse, at der hverken er hænder eller ressourcer nok til at 

gennemføre alle delmål.  

 

Hver eneste dag omtales de alvorlige problemer med bemanding af almen 

praksis, som er en helt uundværlig medspiller i sundhedssektoren.  

 

Kommunerne er kun lige løbet i gang, når det gælder indsatser på både 

primær og sekundær sundhedsprofylakse.  

 

Og de nye ”supersygehuse” beskæres for at overholde anlægsbudgetterne.  

Alle ønsker sig nærhed, alle ønsker et ”væsen”, der sætter patienten i 

centrum. Ingen kan være uenig i at prioritere sundhed, før sygdom opstår, og 

alle ønsker sig hurtig og topkvalificeret behandling, når den gør. Forløbene 

skal være smidige, forståelige og gennemskuelige med høj grad af 

medinddragelse. 

 

Men Rådet efterlyser en plan B, altså en realisme, der ikke fremgår, hverken 

af de sundhedspolitiske mål eller i ”aftalerne”. Der bliver brug for en 

prioritering af opgaverne! 

 

Og her mener Rådet i øvrigt, at det psykiatriske område skal prioriteres meget 

højt efter i årevis at have været udsultet. 

 

På rådet vegne 
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